

AVIS D'APPEL D'OFFRES NATIONAL OUVERT
N°01/AONO/SONATREL/DG/DAFRH/SDAG/SIGAM/CIPM/2025
DU 20 MAI 2025 POUR LA SOUSCRIPTION D'UNE POLICE
D'ASSURANCE GLOBALE DOMMAGES PAR LA SOCIÉTÉ NATIONALE DE
TRANSPORT DE L'ÉLECTRICITÉ.

Financement : Budget SONATREL exercice 2025

1. Objet de l'Appel d'Offres

Le Directeur Général de la Société Nationale de Transport de l'Électricité (SONATREL), Maître d'Ouvrage, lance un Appel d'Offres National Ouvert pour la souscription d'une police d'assurance globale dommages pour le compte de ladite société.

2. Consistance des prestations

La consistance de ces prestations est détaillée dans les Termes de Référence (TDR) du présent DAO.

3. Période d'exécution

La période de couverture est de douze (12) mois.

4. Participation et origine

La participation au présent Appel d'Offres National Ouvert est réservée aux Compagnies d'Assurances de droit camerounais installées au Cameroun, remplissant les conditions prévues par la réglementation en vigueur dans les Etats membres de la Conférence Interafricaine des Marchés d'Assurances (CIMA) agréées par le Ministère des Finances et ne faisant pas l'objet de redressement, d'administration provisoire ou de surveillance.

5. Montant prévisionnel et financement

Les prestations objet du présent Appel d'Offres sont d'un montant prévisionnel de **cinq cent dix millions (510 000 000) FCFA** et financées par le Budget de la Société Nationale de Transport de l'Électricité. Exercice 2025, dont l'imputation est : 625 120

6. Mode de soumission

Le mode de soumission retenu pour cette consultation est hors ligne.

7. Cautionnement de soumission

Chaque soumissionnaire doit joindre à ses pièces administratives un cautionnement de soumission, acquitté à la main, délivrée par un organisme ou une institution financière agréée par le Ministre chargé des finances pour émettre les cautions dans le domaine des marchés publics et dont la liste figure dans la pièce 14 du DAO dont le montant s'élève à **dix millions deux cent mille (10 200 000) Frans CFA** et valable jusqu'à trente (30) jours au-delà de la date initiale de validité des offres. L'absence de la caution de soumission délivrée par une banque de premier ordre ou un organisme financier de première catégorie autorisé par le Ministère chargé des Finances à émettre des cautions dans le cadre des marchés publics, entraînera le rejet pur et simple de l'offre. Une caution de soumission produite mais n'ayant aucun rapport avec la consultation concernée est considérée comme absente. La caution de soumission présentée par un soumissionnaire au cours de la séance d'ouverture des plis est irrecevable.

NB : En plus de la caution de soumission, établie par une banque de premier ordre agréée par le Ministère chargé des finances, Joindre le récépissé de consignation délivrée par la CDEC conformément à la lettre circulaire N°000019/LC/MINMAP du 05 juin 2024.

8. Consultation du Dossier d'Appel d'Offres

Le dossier peut être consulté aux heures ouvrables à la Structure Interne de Gestion Administrative des Marchés, 3^{ème} étage, porte 15 de l'Immeuble CAA, siège de la Société Nationale de Transport de l'Electricité à Yaoundé, Tél. : (237) 222 22 53 55, BP : 16102 Yaoundé, dès publication du présent avis.

9. Acquisition du Dossier d'Appel d'Offres

La version physique du dossier peut être obtenue aux heures ouvrables à la Structure Interne de Gestion Administrative des Marchés, 3^{ème} étage, porte 15 de l'Immeuble CAA, siège de la Société Nationale de Transport de l'Electricité à Yaoundé, Tél. : (237) 222 22 53 55, BP : 16102 Yaoundé, dès publication du présent avis, contre présentation d'une quittance de versement d'une somme non remboursable de **deux cent mille (200 000) FCFA payable dans le Compte spécial CAS- ARMP n°33598860001 94 à la BICEC.**

La copie dudit reçu sera déposée au lieu du retrait du Dossier d'Appel d'Offres.

10. Remise des offres

Chaque offre rédigée en français ou en anglais en sept (07) exemplaires dont un (01) original et six (06) copies marquées comme tels doit être déposée à la Structure Interne de Gestion Administrative des Marchés 3^{ème} étage, porte 15 de l'Immeuble CAA, au plus tard le 9 AVR 2025 à 13 heures, heure locale, et revêtue de la mention :

**« AVIS D'APPEL D'OFFRES NATIONAL OUVERT
N°01/AONO/SONATREL/DG/DAFRH/SDAG/SIGAM/CIPM/2025 DU
20 MARS 2025 POUR LA SOUSCRIPTION D'UNE POLICE D'ASSURANCE
GLOBALE DOMMAGES PAR LA SOCIÉTÉ NATIONALE DE TRANSPORT DE
L'ELECTRICITE.**

« A N'OUVRIR QU'EN SEANCE DE DEPOUILLEMENT ».

11. Recevabilité des offres

Les pièces administratives, l'offre technique et l'offre financière doivent être placées dans des enveloppes différentes séparées et remises sous pli scellé. Seront irrecevables par le Maître d'Ouvrage :

- les plis portant les indications sur l'identité des soumissionnaires ;
- les plis parvenus postérieurement aux dates et heures limites de dépôt ;
- les plis sans indication de l'identité de l'Appel d'Offres ;
- les plis non-conformes au mode de soumission ;
- le non-respect du nombre d'exemplaires indiqué dans le RPAO ou offre uniquement en copies ;

Toute offre incomplète conformément aux prescriptions du Dossier d'Appel d'Offres sera déclarée irrecevable, notamment l'absence de la caution de soumission délivrée par un organisme ou une institution financière de première catégorie agréée par le Ministre en charge des finances pour émettre les cautions dans le domaine des marchés publics ou le non-respect des modèles des pièces du Dossier d'Appel d'Offres, entraînera le rejet pur et simple de l'offre sans aucun recours.

Une caution de soumission produite mais n'ayant aucun rapport avec la consultation concernée est considérée comme absente. La caution de soumission présentée par un soumissionnaire au cours de la séance d'ouverture des plis est irrecevable.

12. Ouverture des plis

L'ouverture des plis se fait en un temps. En tout état de cause, l'ouverture des pièces administratives, des offres techniques et des offres financières aura lieu le 09 AVR 2025 à **14 heures** par la Commission Interne de Passation des Marchés de la Société Nationale de Transport de l'Electricité dans la salle de réunion sise à l'immeuble CAA à Yaoundé.

Seuls les soumissionnaires peuvent assister à cette séance d'ouverture ou s'y faire représenter par une personne de leur choix dûment mandatée même en cas de groupement d'entreprise.

Sous peine de rejet, les pièces du dossier administratif requises doivent être produites en originaux ou en copies certifiées conformes par le service émetteur ou l'autorité administrative compétente, conformément aux stipulations du Règlement Particulier de l'Appel d'Offres. Elles doivent dater de moins de trois (03) mois à compter de la date originale de dépôt des offres ou avoir été établies postérieurement à la date de signature de l'avis d'appel d'offres.

En cas d'absence ou non-conformité d'une pièce du dossier administratif lors de l'ouverture des plis après un délai de 48 heures accordée par la Commission, l'offre sera rejetée.

13. Critères d'évaluation

13.1. Critères éliminatoires

Les critères éliminatoires du présent Appel d'Offres sont notamment les suivants :

N°	Rubrique	Oui/Non
Critères éliminatoires relatifs au dossier administratif		
1	Absence ou non-conformité de la caution de soumission à l'ouverture des plis délivrée par un organisme financier de première catégorie autorisé par le Ministère chargé des Finances à émettre des cautions dans le cadre des marchés publics	Oui/Non
2	Non-production au-delà du délai de 48h d'une pièce du dossier administratif jugée non conforme ou absente lors de l'ouverture des plis, (excepté le cautionnement de soumission)	Oui/Non
3	Fausse déclaration, manœuvre frauduleuse ou pièce falsifiée	Oui/Non
4	Absence d'agrément	Oui/Non
Critères éliminatoires relatifs à l'offre technique		
5	Note technique inférieure à 24 sur 30 OUI	Oui/Non
6	Absence de la charte d'intégrité datée et signée	Oui/Non
7	Absence de la déclaration d'engagement au respect des clauses environnementales	Oui/Non
Critères éliminatoires relatifs à l'offre financière		
8	Absence d'un prix unitaire quantifié dans l'offre financière	Oui/Non
9	Absence d'un élément de l'offre financière (la soumission, les BPU, le DQE)	Oui/Non
10	Non-conformité du modèle de soumission	Oui/Non
Critères éliminatoires d'ordre general		
11	CCAP paraphé sur chaque page et signé assorti de la mention « lu et approuvé »	Oui/Non
12	Absence de certification ISO 9001 version 2015 en cours de validité	Oui/Non
13	Absence de déclaration sur l'honneur de non-abandon de marché au cours des trois dernières années	Oui/Non

13.2. Critères essentiels

Les offres techniques seront évaluées sur la base des critères suivants :

Critères	Notation (Binaire Oui-Non)
Présentation générale de l'offre	05 critères
Références générales du soumissionnaire, Ancienneté, Représentativité	04 critères
Références spécifiques du soumissionnaire dans les risques similaires dans les trois (03) dernières années.	03 critères
Description et mise en jeu des garanties	08 critères
Capacité technique du soumissionnaire à exécuter la mission	04 critères
Capacité financière du soumissionnaire	03 critères
Convention et partenariat signés pour exécuter la mission	02 critères
Autres facilités et avantages accordés	01 critère
Total	30 OUI

Le score technique minimum requis est de **24 Oui sur 30** critères.

Les critères et sous critères essentiels sont détaillées, dans le Règlement Particulier de l'Appel d'Offres (RPAO).

14. Attribution

Le Maître d'Ouvrage attribuera le marché au soumissionnaire ayant présenté une offre remplissant les critères de qualification technique et financière requises et dont l'offre aura été évaluée la moins disante.

15. Durée de validité des offres

Les soumissionnaires restent engagés par leur offre pendant quatre-vingt-dix (90) jours à partir de la date limite fixée pour la remise des offres.

16. Renseignements complémentaires

Les renseignements complémentaires peuvent être obtenus aux heures ouvrables à l'adresse suivante :

Direction Générale de la SONATREL, 3ème étage de l'immeuble CAA, sis au Boulevard du 20 Mai Tél. : (237) 222 22 53 55 BP : 16102 Yaoundé.

Yaoundé, le 12⁰ MARS 2025

Le Directeur Général

Ampliations :

- PCA/SONATREL
- DG/ARMP
- PCIPM/SONATREL
- ARCHIVES
- AFFICHAGE.



Mbemi Nyakanga
Administrateur Civil Principal
Hors Echelle

OPEN NATIONAL INVITATION TO TENDER N°01/AONO/SONATREL/DG/DAFRH/SDAG/SIGAM/CIPM/2025 OF 20 MARS 2025 FOR GLOBAL DAMAGE SUSCRPTION INSURANCE POLICY AT THE NATIONAL ELECTRICITY TRANSMISISON CORPORATION (SONATREL).

Funding: SONATREL BUDGET FINANCIAL YEAR 2025.

1. SUBJECT OF THE INVITATION TO TENDER

The Director General of the National Electricity Transmission Corporation (SONATREL), Project Owner, is launching an open national invitation to tender for the subscription of a global damage insurance policy on behalf of the said company.

2. CONSISTENCY OF SERVICE

The consistency of these services is detailed in the terms of reference (TDR) of this present tender file.

3. PERIOD OF EXECUTION

The coverage period is twelve (12) months.

4. PARTICIPATION AND ORIGIN

Participation in this present call for tender is open to insurance companies operating under Cameroonian law and located in Cameroon. They must comply with laws implemented in the member states of the Inter-African Conference on Insurance Markets (CIMA) approved by the Ministry of Finance and not being subject to adjustment, to provisional administration or to surveillance.

5. ESTIMATED AMOUNT AND FINANCING

The services subject of this present call for tender are valued at an estimated amount of **five hundred and ten million (510 000 000) FCFA** and financed by the SONATREL budget 2025, imputation: 625 120.

6. METHOD OF SUBMISSION

The submission method chosen for this consultation is offline.

7. PROVISIONAL GUARANTEE

Each bidder must attach to their administrative documents a bid bond, paid by hand, issued by an organization or financial institution approved by the Minister of Finance to issue bonds in the field of public procurement and listed in Exhibit 14 of the DAO, the amount of which is **ten million two hundred thousand (10 200 000) CFA** francs and valid for up to thirty (30) days beyond the initial date of validity of the bids. The absence of the bid bond issued by a first-rate bank or a first-class financial institution authorized by the Ministry of Finance to issue bonds in the context of public procurement will result in the outright rejection of the bid. A bid bond produced but having no connection with the consultation concerned is considered absent. The bid bond presented by a bidder during the bid opening session is inadmissible.

NB: In addition to the bid bond, established by a first-rate bank approved by the Ministry of Finance, attach the deposit receipt issued by the CDEC in accordance with circular letter No. 000019/LC/MINMAP of June 5, 2024.

8. CONSULTATION OF TENDER FILE

The tender file may be consulted during office hours at the Internal Structure of Administrative Procurement Management ("Structure Interne de Gestion Administrative des Marchés") office located on the 3rd floor of the CAA building, door 15, at the headquarters of SONATREL in Yaounde, Tel: (237) 222 22 53 55, BP: 16102 Yaounde, upon publication of this present notice.

9. ACQUISITION OF TENDER FILE

Tenderers can obtain the tender file during office hours at the Internal Structure of Administrative Procurement Management ("Structure Interne de Gestion Administrative des Marchés") office located on the 3rd floor of the CAA building, door 15, at the headquarters of SONATREL in Yaounde, Tel. : (237) 222 22 53 55, BP : 16102, upon publication of this present notice against presentation of a non-refundable payment receipt of **two hundred thousand (200 000) CFA francs paid to the special account CAS-ARMP n° 33598860001 94 at the BICEC Bank.**

A copy of the payment receipt shall be deposited at the site where the tender file is withdrawn.

10. SUBMISSION OF BIDS

Each offer, drafted in either in French or English in seven (07) copies including one (01) original and six (06) copies, marked as such, must be deposited at the Internal Structure of Administrative Procurement Management ("Structure Interne de Gestion Administrative des Marchés") office located on the 3rd floor of the CAA building, door 15, no later than 09 AVR 2025 at 1p.m, local time, and must carry the inscription:

"OPEN NATIONAL INVITATION TO TENDER N°01/AONO/SONATREL/DG/

DAFRH/SDAG/SIGAM/CIPM/2025 OF 12th MARS 2025 FOR A GLOBAL DAMAGE SUSCRPTION INSURANCE POLICY AT THE NATIONAL ELECTRICITY TRANSMISISON CORPORATION."

"TO BE OPENED DURING THE COUNTING SESSION"

FUNDING: SONATREL Budget Financial Year 2025.

11. ADMISSIBILITY OF TENDERS

The administrative documents, the technical offer and the financial offer must be placed in different separate envelopes and delivered in a sealed envelope. The following will be inadmissible by the Project Owner:

- envelopes bearing information on the identity of the bidders;
- envelopes received after the submission deadlines and times;
- folds without indication of the identity of the Call for Tenders;
- envelopes that do not comply with the submission method;
- Failure to respect the number of copies indicated in the RPAO or offering only copies;

Any incomplete offer in accordance with the requirements of the Tender Document will be declared inadmissible, in particular the absence of the provisional guarantee issued by an organization, or a first category financial institution approved by the Minister in

charge of finance to issue the bonds. in the field of public procurement or non-compliance with the models of the documents in the Tender Document, will result in the pure and simple rejection of the offer without any recourse.

A provisional guarantee produced but having no connection with the call of tenders concerned is considered absent. The provisional guarantee presented by a bidder during the bid opening session is inadmissible

12. OPENING OF TENDERS

The opening of the bids is done in one step. In any case, the opening of the administrative documents, technical offers and financial offers will take place on 09 AVR 2025 at 2 p.m. by the Internal Commission for the Award of Contracts of the National Electricity Transmission Company in the meeting room located at the CAA building in Yaoundé.

Only bidders may attend this opening session or be represented by a person of their choice duly mandated even in the case of a group of companies.

Under penalty of rejection, the required administrative file documents must be produced in originals or in copies certified as true copies by the issuing department or the competent administrative authority, in accordance with the provisions of the Special Regulations of the Call for Tenders. They must be less than three (03) months old from the original date of submission of the bids or have been established after the date of signature of the call for tenders notice.

In the event of the absence or non-conformity of a document in the administrative file when the bids are opened after a period of 48 hours granted by the Commission, the offer will be rejected.

13. EVALUATION CRITERIA

13.1. ELIMINATION CRITERIA

The elimination criteria of this present call for tender are as follows:

N°	Rubrique	Yes/No
Elimination criteria relating to the administrative file		
1	Absence or non-compliance of the bid bond upon opening of bids issued by a first-class financial organization authorized by the Ministry of Finance to issue bonds in the context of public procurement.	Yes/No
2	Non-production beyond the 48-hour deadline of a piece of the administrative file deemed non-compliant or absent when the envelopes were opened, (except the submission bond)	Yes/No
3	False statements, fraudulent schemes or falsification of documents	Yes/No
4	Lack of approval	Yes/No
Elimination criteria relating to the technical offer		
5	Technical score less than 24 out of 30 YES	Yes/No
6	Absence of the dated and signed integrity charter	Yes/No
7	Absence of the declaration of commitment to compliance with environmental clauses	Yes/No
Elimination criteria relating to the financial offer		
8	Absence of a quantified unit price in the financial offer	Yes/No
9	Absence of an element of the financial offer (the submission, the BPU, the DQE).	Yes/No
10	Submission template non-compliance	Yes/No
General eliminatory criteria		

N°	Rubrique	Yes/No
11	CCAP initialed on each page and signed with the words "read and approved"	Yes/No
12	Absence of ISO 9001 valid 2015 certification	Yes/No
13	Absence of declaration on honor of non-abandonment of market during the last three years.	Yes/No

13.2.MAIN QUALIFICATION CRITERIA

The technical bids will be evaluated based on the following criteria:

Critères	Notation (Binary YES/NON)
General presentation of offer	05 criteria
Tenderer's general references, Seniority	04 criteria
Bidder's specific references in similar risks in the last three (03) years	03 criteria
Description and implementation of guarantees	08 criteria
Technical capacity of the bidder to carry out the mission	04 criteria
Financial capacity of the bidder	03 criteria
Agreement and partnership signed to carry out the mission	02 criteria
Other facilities and benefits granted	01 criteria
Total	30 YES

The minimum technical score required is 24 Yes out of 30 criteria.

The essential criteria and sub-criteria are detailed in the Special Regulations of the Call for Tenders (RPAO).

14. DURATION OF VALIDITY OF OFFERS

Tenderers must remain committed to their offers for a period of ninety (90) days starting from the date of submission of the offer.

15. COMPLEMENTARY INFORMATION

Additional information may be obtained during office hours at the following address:

SONATREL Headquarters, located on the 3rd floor of the CAA BUILDING, at the May 20th Boulevard, Tel: (237) 222 22 53 55 BP: 16102 Yaounde.

Yaoundé, the

20 MARS 2025

The Director General

Ampliations:

- PCA/SONATREL
- DG/ARMP
- PCIPM/SONATREL
- ARCHIVES
- DISPLAY



M. M. Nyakanga
Administrateur Civil Principal
Hors Echelle